
Rada Gminy Ostrów Wielkopolski 

 

Protokół nr XIII 

XIII Sesja w dniu 19 grudnia 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 19 grudnia 2019 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:00 tego 

samego dnia. 

Obradom przewodniczył Piotr Śniegowski – Przewodniczący Rady Gminy Ostrów 

Wielkopolski.  

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Ryszard Adamek 

2. Izabela Banach 

3. Rafał Dolata 

4. Agnieszka Głowacka 

5. Zenon Janas 

6. Stefania Kątna 

7. Edyta Kubiak 

8. Henryk Kwiecień 

9. Paweł Małuszek 

10. Ewa Mierzwicka 

11. Monika Orzechowska 

12. Ryszard Ryfa 

13. Michał Szymoniak 

14. Piotr Śniegowski 

15. Marian Waliszewski 

I Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 
 

W dyskusji wzięli udział: 

- Piotr Śniegowski – otworzył XIII Sesję Rady Gminy Ostrów Wielkopolski, powitał 

wszystkich przybyłych oraz przekazał, że części formalne  poprzedzi przygotowany występ 

artystyczny.  

Występ artystyczny. 

 

- Piotr Śniegowski – podziękował, za występy. Następnie poprosił Pana Dariusza Pryczaka 

oraz Panią Gabrielę Wejman, aby opowiedzieli o projekcie dotyczącym przeciwdziałania 

wykluczeniu cyfrowemu.  

- Dariusz Pryczak – przekazał informacje o współpracy Gminy Ostrów Wielkopolski i 

Stowarzyszenia Qltura21 w  projekcie działającym przeciwko wykluczeniu cyfrowemu. 

Poinformował, że projekt był w pełni finansowany ze środków zewnętrznych i wynosił 

148.000,00 zł. Dodał, że komputery, które zostały zakupione z tego funduszu, a były to 24 

jednostki trafią do szkół na terenie Gminy Ostrów Wielkopolski i przeznaczone zostaną do 

edukacji i prowadzenia dzienników elektronicznych. 

 

Nastąpiło oficjalne wręczenie komputerów. 



-Piotr Kuroszczyk – pogratulował Panu Dariuszowi Pryczakowi i Pani Gabrieli Wejman za 

bardzo sprawne przeprowadzenie projektu.  Dodał, że Władze Gminy przygotowały dla 

Radnych upominki z okazji zbliżających się świąt. Przekazał, że są to upominki, które 

posłużą Radnym do pracy w przyszłym roku. 

Nastąpiło wręczenie upominków dla Radnych.  

 

- Piotr Śniegowski –przeszedł do formalnej części sesji i  stwierdził, że na 15 radnych 

przybyło 13, więc jest quorum. Dodał, że radnymi nieobecnymi usprawiedliwionymi są 

Izabela Banach oraz Zenon Janas. Następnie zapytał, czy są wnioski o zmianę porządku 

obrad. 

- Piotr Kuroszczyk – zgłosił zmianę porządku obrad polegającą na wycofaniu w punkcie IV: 

podpunktu 14 dotyczącego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Ostrów 

Wielkopolski Nr XII/121/2019 z dnia 19 listopada 2019 r. w sprawie sposobu i zakresu  

świadczenia usług w zakresie zagospodarowania i odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy Ostrów Wielkopolski. 

/Dotychczasowy podpunkt 15 staje się podpunktem 14/.  

Głosowano w sprawie: 

zmiany do porządku obrad polegającej na wycofaniu w punkcie IV podpunktu 14 

dotyczącego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Ostrów Wielkopolski 

Nr XII/121/2019 z dnia 19 listopada 2019 r, w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie zagospodarowania i odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Ostrów Wielkopolski.   

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Rada obradowała według następującego porządku obrad: 

I. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

II. Przyjęcie protokołu z XII Sesji odbytej w dniu 19.11.2019 r. 

III. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 

IV. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1. Wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrów Wielkopolski na lata 2019 – 2026. 

2. Zmian w budżecie Gminy Ostrów Wielkopolski na 2019 rok. 

3. Wyrażenia zgody na udzielenie dotacji do niepublicznego przedszkola w wyższej 

wysokości. 

4. Zgłoszenia sołectwa Czekanów do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-

2020”. 

5. Zgłoszenia sołectwa Łąkociny do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”. 

6. Wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie działek nr 139/9 i 139/16 położonych  

w Zacharzewie. 

7. Wyrażenia zgody na kupno działki Nr 226/23 położonej w Czekanowie. 



8. Nadania nazwy ulica Łąkowa, części dotyczącej ulicy Polnej  w miejscowości Gorzyce 

Wielkie. 

9. Uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Gminie Ostrów Wielkopolski na 2020 rok. 

10. Uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrów 

Wielkopolski na 2020 r. 

11. Wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty. 

12. Zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym. 

13. Wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy.  

14. Przyjęcia odpowiedzi na skargę Prokuratora Prokuratury Okręgowej w Ostrowie 

Wielkopolskim do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na uchwałę  

nr XLIII/409/2018 Rady Gminy Ostrów Wielkopolski z dnia 14 listopada 2018 r.  

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrów 

Wielkopolski. 

V. Wolne głosy i wnioski. 

VI. Zakończenie i zamknięcie obrad. 

 

II Przyjęcie protokołu z XII Sesji odbytej w dniu 19.11.2019 r. 
 

W dyskusji wziął udział: 

- Piotr Śniegowski – przekazał, że protokół nr XII z sesji odbytej w dniu 19 listopada 2019 r. 

został sporządzony zgodnie z przebiegiem obrad, nie wnosi do niego uwag oraz proponuje 

przyjęcie go bez czytania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XII Sesji odbytej w dniu 19.11.2019 r. bez czytania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

 

 

 

III Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 



- Piotr Śniegowski – przekazał, że sprawozdane Wójta z działalności  w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał podjętych na poprzedniej sesji zostało przekazane 

w materiałach sesyjnych. Następnie otworzył dyskusję w tym punkcie obrad: 

Brak dyskusji. 

 

IV Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
1. Wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ostrów Wielkopolski na lata 2019 – 2026. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany. Dodał, że do projektu 

tej uchwały zostaną zgłoszone autopoprawki, po czym poprosił o ich przedstawienie. 

-Piotr Kuroszczyk – przedstawił autopoprawki – Przedsięwzięcia załącznik Nr 2 do uchwały; 

przedsięwzięcia z zakresu zadań bieżących - zwiększyć plan wydatków w roku 2019 o 

7.002,00 dla przedsięwzięcia realizowanego w latach 2016-2021 ,,Dowóz uczniów”. 

Objaśnienia przyjętych wartości: pkt 4 zapis w nawiasie: są to przychody nie związane z 

zaciągnięciem długu i dotyczą jest: - umorzenia udzielonej pożyczki, winno być: -zwolnienia 

z długu. 

-Marian Waliszewski – zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Budżetu i 

Finansów/opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrów Wielkopolski na lata 2019 – 2026.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ostrów Wielkopolski na lata 2019 – 2026 wraz z autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Uchwała nr XIII/124/2019 

2. Zmian w budżecie Gminy Ostrów Wielkopolski na 2019 rok. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany. Dodał, że do projektu 



tej uchwały zostaną zgłoszone autopoprawki, po czym poprosił o ich przedstawienie. 

-Piotr Kuroszczyk – przedstawił autopoprawki - Dział 801 rozdział 80113 § 4110 zmniejszyć 

o   2.700,00;§ 4170 zmniejszyć o 13.200,00; § 4300 zwiększyć o   27.807,00. Dział 921 

rozdział 92109 § 4300 zmniejszyć o 11.907,00.Dział 600 rozdział 60016 § 6060 zmniejszyć o   

1.248,00. Dział 801 rozdział 80101 § 6050 zmniejszyć o 62.356,00  Dział 750 rozdział 75023 

§ 4430 zmniejszyć o 500,00. Dział 757 rozdział 75702 § 8110 zwiększyć o 4.000,00. 

Załącznik Nr 3 Wysokość nakładów majątkowych - dział 600 rozdział 60016 § 6060 Wykup 

gruntów zmniejszyć o 1.248,00. Dział 801 rozdział 80101 § 6050 Szczury – remont korytarza 

(parter) SP zmiana 0. Uzasadnienie do przychodów i rozchodów: Zmniejszyć plan 

przychodów o kwotę 36.000,00 z tytułu jest: - umorzenia pożyczki udzielonej Ludowemu 

Klubowi Sportowemu OGNIWO Łąkociny - winno być zwolnienia z długu Ludowego Klubu 

Sportowego OGNIWO Łąkociny.  

-Marian Waliszewski – zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Budżetu i 

Finansów/opinia pozytywna/. 

- Michał Szymoniak – poprosił Wójta Gminy o wyjaśnienie zmiany dot. Szczur – remont 

korytarza na 0. 

- Antoni Hadryś – Ad Vocem.  

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ostrów Wielkopolski na 2019 

rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Ostrów Wielkopolski na 2019 rok wraz z autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Uchwała nr XIII/125/2019 

 

 

3. Wyrażenia zgody na udzielenie dotacji do niepublicznego przedszkola w wyższej wysokości. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach.  

-Stefania Kątna – zabrała głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Oświaty, Kultury i 



Spraw Społecznych /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na udzielenie dotacji do niepublicznego przedszkola w wyższej wysokości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Uchwała nr XIII/126/2019 

 

4. Zgłoszenia sołectwa Czekanów do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach.  

-Stefania Kątna – zabrała głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

zgłoszenia sołectwa Czekanów do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, 

Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stefania Kątna 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

 

Uchwała nr XIII/127/2019 

5. Zgłoszenia sołectwa Łąkociny do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach.  

-Stefania Kątna – zabrała głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

zgłoszenia sołectwa Łąkociny do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 



ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Uchwała nr XIII/128/2019 

 

6. Wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie działek nr 139/9 i 139/16 położonych w 

Zacharzewie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach.  

-Ryszard Ryfa – zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej oraz Spraw Samorządowych /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie działek nr 139/9 i 139/16 położonych w 

Zacharzewie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Uchwała nr XIII/129/2019 

 

7. Wyrażenia zgody na kupno działki Nr 226/23 położonej w Czekanowie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach.  

-Ryszard Ryfa – zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej oraz Spraw Samorządowych /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na kupno działki Nr 226/23 położonej w Czekanowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 



Uchwała nr XIII/130/2019 

 

8. Nadania nazwy ulica Łąkowa, części dotyczącej ulicy Polnej w miejscowości Gorzyce 

Wielkie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach.  

- Piotr Kuroszczyk – przedstawił autopoprawkę do omawianej uchwały polegającą na zmianie 

w tytule uchwały wyrazu ,,dotyczącej” na wyraz ,,dotychczasowej". 

-Stefania Kątna – zabrała głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki do uchwały w sprawie nadania nazwy ulica Łąkowa, części dotyczącej ulicy 

Polnej w miejscowości Gorzyce Wielkie. W tytule uchwały wyraz ,,dotyczącej" zastąpić 

wyrazem ,,dotychczasowej".  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulica Łąkowa, części dotyczącej ulicy Polnej w miejscowości Gorzyce 

Wielkie wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł 

Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, Piotr 

Śniegowski, Marian Waliszewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Agnieszka Głowacka 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Uchwała nr XIII/131/2019 
 
9. Uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 
Ostrów Wielkopolski na 2020 rok. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 
Komisjach.  
- Piotr Kuroszczyk – zabrał głos w sprawie przedstawienia autopoprawek:  
W załączniku do uchwały  - Działanie V. ; punkt VI. Zasady wynagradzania członków 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Podpunkt 2: 



 było:  
,,2. Dla poszczególnych członków komisji ustala się wynagrodzenie o którym mowa  
w pkt 1 w następującej wysokości: 

a) dla przewodniczącego komisji w wysokości 25% minimalnego wynagrodzenia 
za pracę w 2018 r., 

b) dla zastępcy przewodniczącego i sekretarz komisji w wysokości 22% 
minimalnego wynagrodzenia za pracę w 2018 r., 

c) dla członka komisji w wysokości 18% minimalnego wynagrodzenia za pracę  
w 2018 r.” 

a powinno być:  
,,2. Dla poszczególnych członków komisji ustala się wynagrodzenie o którym mowa  
w pkt 1 w następującej wysokości: 

a) dla przewodniczącego komisji w wysokości 23% minimalnego wynagrodzenia 
za pracę w 2018 r., 

b) dla zastępcy przewodniczącego i sekretarz komisji w wysokości 20% 
minimalnego wynagrodzenia za pracę w 2018 r., 

c) dla członka komisji w wysokości 15% minimalnego wynagrodzenia za pracę  
w 2018 r.” 

oraz podpunkt 4 tego samego punktu. Było:  

 ,,4.Wynagrodzenie za udział członka komisji w kontroli przeprowadzonej w jednym dniu, co 

najmniej dwóch punktów, w których sprzedawany lub podawany jest alkohol, przysługuje w 

wysokości 9% minimalnego wynagrodzenia za pracę w 2018 r. Jest ono wypłacane na 

podstawie listy obecności załączonej do protokołu kontroli oraz zatwierdzonej przez 

przewodniczącą Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.” 

a ma być:  

,,4.Wynagrodzenie za udział członka komisji w kontroli przeprowadzonej w jednym dniu, co 

najmniej dwóch punktów, w których sprzedawany lub podawany jest alkohol, przysługuje w 

wysokości 7% minimalnego wynagrodzenia za pracę w 2018 r. Jest ono wypłacane na 

podstawie listy obecności załączonej do protokołu kontroli oraz zatwierdzonej przez 

przewodniczącą Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.” 

Również w załączniku, działaniu V. dodać punkt VII. w brzmieniu: 

 

,,VII. Sprawozdanie merytoryczne i finansowe z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Ostrów Wielkopolski za 2020 r. 

przygotowuje Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i przekazuje 

Radzie Gminy Ostrów Wielkopolski do dnia 31 marca 2021 r.” 

Dodał, że poprawioną uchwałę Radni mają do wglądu na tabletach. 

-Stefania Kątna – zabrała głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Oświaty, Kultury 

i Spraw Społecznych /opinia pozytywna/. 

-Piotr Śniegowski – zaproponował, aby wszystkie autopoprawki przegłosować łącznie. 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do uchwały w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrów Wielkopolski na 2020 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Ostrów Wielkopolski na 2020 rok wraz z autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

 

Uchwała nr XIII/132/2019 

 

10. Uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrów 

Wielkopolski na 2020 r. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach.  

- Piotr Kuroszczyk – w sprawie przedstawienia autopoprawek:  

W załączniku do uchwały dodać punkt IX w brzmieniu: 

 ,,IX. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych 

Sprawozdanie merytoryczne i finansowe z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 r. przygotowuje Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i przedstawia Radzie Gminy Ostrów Wielkopolski do 31 

marca 2021r.”.  

Dodał, że poprawioną uchwałę Radni mają do wglądu na tabletach. 

- Stefania Kątna -  zabrała głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Oświaty, Kultury 

i Spraw Społecznych /opinia pozytywna/. 

- Paweł Małuszek – zaznaczył, że tytuł punktu IX powinien nazywać się inaczej –

,,Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”. 

- Zbigniew Dolata – przekazał, że jest to merytoryczny błąd. 

- Piotr Kuroszczyk – zgłosił to jako autopoprawkę. Zaproponował, aby skreślić pierwsze 

zdanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Ostrów Wielkopolski na 2020 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrów 

Wielkopolski na 2020 r. wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

 

Uchwała nr XIII/133/2019 

 

11. Wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach.  

-Ryszard Ryfa – zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej oraz Spraw Samorządowych /opinia pozytywna/. 

- Marian Waliszewski - zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Budżetu i 

Finansów /opinia pozytywna/. 

- Monika Orzechowska – przekazała, że Rada podejmie uchwałę, która od marca podnosie 

stawkę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, po czym poprosiła o parę zdań 

wyjaśnień.  

- Antoni Hadryś – poinformował, że system zbierania i zagospodarowania odpadami 

komunalnymi powinien w całości pokrywać wszystkie koszty związane z tym systemem. 

Dodał, że dotychczasowe stawki na to pozwalały - stąd ta zmiana. Oznajmił, że będzie 

również dodatkowa uchwała, która pozwoli mieszkańcom obniżyć ten koszt o 2 zł, jeśli w 

budynku jednorodzinnym jest  kompostownik.  

  

Głosowano w sprawie: 

wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Henryk Kwiecień, 

Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edyta Kubiak 

NIEOBECNI (2) 



Izabela Banach, Zenon Janas 

 

Uchwała nr XIII/134/2019 

 

12. Zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach.  

- Ryszard Ryfa – zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej oraz Spraw Samorządowych /opinia pozytywna/. 

- Piotr Śniegowski – zapytał o zapis ,,budynków mieszkalnych jednorodzinnych” – czy jako 

takie będą też brane pod uwagę bliźniaki, bądź budynki w zabudowie szeregowej?  

- Antoni Hadryś – odpowiedział, że tak.  

- Michał Szymoniak – zapytał czy bloki też ? Jeśli w Górznie są trzy bloki i jest jeden 

kompostownik, to czy mieszkańcy też mogą liczyć na obniżkę?  

- Ryszard Adamek – przekazał, że chciał zapytać o to samo, co Radny Michał Szymoniak. 

- Justyna Foedke – zacytowała art. 6k ust. 4 – jest to dodany przepis w związku z nowelizacją 

ustawy i dotyczy to zabudowania budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi. Dodała, że 

Rada nie może rozszerzyć tego katalogu, bo byłoby to niezgodne z przepisami ustawy. 

- Michał Szymoniak – przekazał, że skoro  ustawa tego zabrania, to czy Gmina mogłaby tych 

mieszkańców docenić, żeby nie było nikogo pokrzywdzonego? 

- Justyna Foedke – odpowiedziała, że niestety nie, ponieważ Gmina w chwili obecnej nie ma 

takich kompetencji wynikających z przepisów prawa. Dodała, że Gmina nie może 

wprowadzić ulg, na które nie zezwalają zapisy ustawy.  

 

Głosowano w sprawie: 

zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

 

Uchwała nr XIII/135/2019 
 
13. Wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 
Komisjach.  
- Piotr Kuroszczyk – zabrał głos w sprawie przedstawienia autopoprawki: ,,W załączniku Nr 



1 do Uchwały , po podpunkcie E wpisano podpunkt G, a powinno być F. Podpunkt H staje się 
podpunktem G”. 
-Ryszard Ryfa – zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Przestrzennej oraz Spraw Samorządowych /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki do uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. W załączniku Nr 1 do uchwały po 

podpunkcie E wpisano podpunkt G, a powinno być F. Podpunkt H staje się podpunktem G.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

 

Głosowano w sprawie: 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Uchwała nr XIII/136/2019 

 

14. Przyjęcia odpowiedzi na skargę Prokuratora Prokuratury Okręgowej w Ostrowie 

Wielkopolskim do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na uchwałę nr 

XLIII/409/2018 Rady Gminy Ostrów Wielkopolski z dnia 14 listopada 2018 r. w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrów Wielkopolski. 

W dyskusji wzięli udział: 

-Piotr Śniegowski – oznajmił, że projekt uchwały jest Radnym znany i został omówiony na 

Komisjach. 

- Ryszard Ryfa – zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej oraz Spraw Samorządowych /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia odpowiedzi na skargę Prokuratora Prokuratury Okręgowej w Ostrowie 

Wielkopolskim do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na uchwałę nr 

XLIII/409/2018 Rady Gminy Ostrów Wielkopolski z dnia 14 listopada 2018 r. w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrów Wielkopolski. 

Wyniki głosowania 



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Adamek, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Stefania Kątna, Edyta Kubiak, Henryk 

Kwiecień, Paweł Małuszek, Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Ryszard Ryfa, Michał 

Szymoniak, Piotr Śniegowski, Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Banach, Zenon Janas 

Uchwała nr XIII/137/2019 

 

V Wolne głosy i wnioski. 
 

W dyskusji wzięli udział: 

- Piotr Śniegowski - sprawie korespondencji, która wpłynęła do Biura Rady Gminy. 

Dodatkowo szerzej omówił odwołanie od uchwały Nr XII/114/2019 Rady Gminy Ostrów 

Wielkopolski z dnia 19 listopada 2019 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Ostrów Wielkopolski, dla 

części obrębów Świeligów, Lamki. 

- Ryszard Adamek – powrócił do tematu odpadów biodegradowalnych.  

- Henryk Kwiecień – zabrał głos w sprawie stanowiska Klubu Radnych ,,Razem” w sprawie 

wystąpienia kolegi Michała Szymoniaka i wygłoszonej krytyki pod adresem władz Powiatu 

Ostrowskiego na ostatniej Sesji Rady Powiatu Ostrowskiego. 

- Antoni Hadryś – przekazał, że na ręce Wójta Gminy wpłynęło pismo z Zarządu 

Województwa Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu o 

przyznaniu pomocy finansowej w wysokości 61.500 zł  na zadanie ,,Usuwanie azbestu i 

materiałów zawierających azbest z terenu Gminy Ostrów Wielkopolski”. Przypomniał, że do 

tej pory to zadanie realizował powiat. Poinformował, że Gmina złożyła również wniosek do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na zbiórkę folii 

rolniczych. Dodał, że po inwentaryzacji, jaka została przeprowadzona na terenie Gminy 

zapotrzebowanie jest aż na 231 ton. Pełne dofinansowanie z WFOŚiGW to 500 zł za tonę, co 

daje kwotę 115.951,00. O tą kwotę Gmina już złożyła wniosek i czekamy na rozstrzygnięcie.   

- Zbigniew Dolata – zabrał głos odnośnie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

budżetu na 2020 r.  i WPF na lata 2020-2028. /Zakres dotyczący funduszu sołeckiego/ oraz w 

sprawie utworzenia Rady Seniorów przez Aglomerację Kalisko-Ostrowską. Oznajmił 

również, że wczoraj Pan Sylwester Kląskała został wybrany do Rady Lokalnej Grupy 

Działania. 

- Monika Orzechowska – pogratulowała nowym grupom Odnowy Wsi, które powstały w 

sołectwach na terenie gminy Ostrów Wielkopolski.  Dodała, że na Komisji w dniu 

wczorajszym poprosiła Wójta Gminy o wsparcie przy przygotowaniu strategii rozwoju wsi 

tych miejscowości. Oznajmiła, że miejscowości, które mają grupę odnowy wsi, mając taką 

strategię rozwoju, będą miały dużo łatwiej przy aplikowaniu o środki z odnowy wsi, z uwagi 

na to, że takie strategie są dość wysoko punktowane. 

- Roman Pacholczyk – podziękowal Radnym z Klubu ,,Razem” za taką interpretację sytuacji, 

która miała miejsce podczas Sesji Rady Powiatu Ostrowskiego. Dodał, że nie zgadzają się z 

opinią Radnego oraz przytoczył inwestycje, które były realizowane na terenie, o którym 

wspomniał Radny Michał Szymoniak.  

- Damian Grądzielewski – na temat inwestycji drogowych na terenie Gminy Ostrów 

Wielkopolski oraz na terenie Powiatu Ostrowskiego. Przekazał również gratulacje dla Pań z 

KGW, które przystąpiły do projektu ,,Smaki Powiatu Ostrowskiego”.  Następnie złożył 

życzenia z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia i zaprosił na Spotkanie 

Noworoczne, które odbędzie się 6 stycznia 2020 r. w Sieroszewicach. 



- Marian Orłowski – w imieniu Rady Seniorów poprosił Sołtysów, Radnych o udzielanie 

informacji, że taka Rada powstała na terenie Gminy. Podziękował Pawłowi Małuszkowi za 

zaproszenie na Dzień Seniora. 

- Paweł Małuszek – Ad Vocem. 

- Piotr Kuroszczyk – zabrał głos odnośnie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Ostrów Wielkopolski /dot. wiatraków/. Następnie 

złożył życzenia z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia i szczęśliwego nowego 

roku 2020. 

- Piotr Śniegowski – odniósł się do wypowiedzi Wójta /dot. wiatraków/ oraz złożył życzenia z 

okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia. Dodał, że kolejna Sesja Rady Gminy 

Ostrów Wielkopolski zaplanowana jest na 30 grudnia 2019 r.  

- Grażyna Bąk – przekazała, że w dniu dzisiejszym zostanie przeprowadzona zbiórka na rzecz 

chorej uczennicy Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  w Topoli Małej, która ma guza mózgu. 

Dodała, że szkoła przeprowadziła już dwie zbiórki, ta jest kolejna i jest prowadzona przez 

Stowarzyszenie Qltura21.  

- Piotr Śniegowski – zachęcił do przyłączenia się do omówionej zbiórki i przeszedł do 

realizacji punktu VI porządku obrad.  

 

VI Zakończenie i zamknięcie obrad. 
- Piotr Śniegowski – dokonał zamknięcia XIII Sesji Rady Gminy Ostrów Wielkopolski o 

godzinie 16:00. 
         

 

             Przewodniczący  

  Rady Gminy Ostrów Wielkopolski 

             -Piotr Śniegowski- 

 

 

  
Przygotowała: Joanna Dobras

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


